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Afinals de l’any 2000, la
UNESCO va declarar Patri-
moni Nacional de la Huma-

nitat les restes romanes de Tarrago-
na, entre les quals hi ha la pedrera
del Mèdol.

La petita vall, recoberta ara d’espesa
vegetació, té el seu origen en una
pedrera romana.Al llarg del temps,
coincidint amb la màxima activitat
constructora a la Tàrraco Imperial,
se’n varen extreure més de 50.000
m3 de roca.A les parets gairebé ver-
ticals de la pedrera són perfecta-
ment visibles les empremtes dels

grans blocs en què s’executava l’ex-
tracció. Però sobretot, on més re-
marcable és la magnitud del treball
fet és en el gran monòlit, tallat a la
pedra a mesura que es feia l’excava-
ció.

La gran demanda de l’època impe-
rial va obligar a explotar d’altres pe-
dreres, la majoria utilitzades també
posteriorment però en proporcions
molt més moderades. Totes aques-
tes són més properes a la ciutat o
bé estan associades a un monument
específic, com és el cas de l’aqüe-
ducte romà. Fins al segle XIX, però,

quan es fa el pont modern, no es
torna a obrir una pedrera equipara-
ble a la del Mèdol a Tarragona.

La considerable distància entre el
nucli urbà i el Mèdol és la causa
principal que no s’hagi utilitzat en
molts segles.Aquest abandonament
ha permès la transformació del clot,
que ha esdevingut, des de l’aridesa
de la pedrera, un espai verd i humit.
Ara conforma un petit bosquet
natural, de vegetació climax, molt
desenvolupada verticalment cercant
la claror. És l’hàbitat d’ocells migra-
toris i autòctons, així com d’una
considerable gamma de rossega-
dors i rèptils típicament mediterra-
nis.

La presència, formant una unitat,
d’un espai humit natural i del testi-
moni monumental romà és única i
d’una potència plàstica impossible
de descriure.

El Mèdol fou declarat monument
historicoartístic l’any 1931. Actual-
ment les normes de conservació de
la natura vigents a Catalunya prote-
geixen la majoria d’espècies tant
vegetals com animals que hi tenen
el seu hàbitat.

Patronat Municipal de Turisme de
Tarragona

GREMI D’ÀRIDS
de Catalunya

Josep M. Pelegrí
exposa les seves 

idees sobre diferents
temes del sector dels
àrids a Catalunya

ÀRIDS FERRER, S.L.
subministra àrids a
Manresa i la seva
comarca des dels

anys 60

Fins al segle XIX no
es torna a obrir una
pedrera equiparable 
a la del Mèdol a

Tarragona

Imatge cedida pel Patronat Municipal de Turisme de Tarragona
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Junta Directiva 1/2001
TEMES

Els temes que s’hi van tractar van
ser els següents:

1. Lectura i aprovació de l’acta
anterior.

2. Reunió a la Conselleria
d’Indústria, Comerç i Turisme.

3. Assistència del Gremi a la nova
seu de la delegació d’Indústria
a Girona.

4. Model d’avaluació ambiental.
Redacció final.

5. Assistència a la conferència
sobre empresa i medi ambient
a ESADE.

6. Reunió amb representants dels
Gremis de Lleida i Tarragona.

7. Temes diversos.

El cèlebre crit “prohibit
prohibir” torna a ésser avui
un crit revolucionari. Cal

estar a favor, en principi i per
principi, de tota iniciativa de
millora; per això estem a favor
de:

- L’embotelladora de Coca-Cola
al Vallès

- La tèrmica Enron a Mora d’E-
bre

- El túnel d’Horta a Barcelona
- L’ampliació de l’aeroport al

Prat
- El desdoblament de l’eix del

Llobregat
- L’acabament de l’autovia Llei-

da-Barcelona
- Els parcs eòlics
- Els clubs de golf
- El transvassament de l’aigua

de l’Ebre
- El cablejat de fibra òptica
- Els ports esportius
- L’ampliació de Baquèira-Beret
- L’estació del TGV a la Sagrera

- La depuradora del Llobregat
- El TGV fins a l’aeroport
- ...

Aquests projectes, i molts més
que em deixo, seran amb tota
seguretat més positius que nega-
tius, sumaran més que no pas
restaran.

Probablement algun d’aquests
projectes, un cop realitzats i en
funcionament, produiran algun
destorb; aleshores, coneixent-los
i mesurant-los, serà el moment
de donar-los una solució.

Avui les tècniques constructives
han incorporat els coneixements
preventius, però cal evitar l’excés
de por i previsions que podria
portar-nos a la paràlisi, antesala si
més no de l’afebliment.

Sebastià Alegre i Rosselló
Director general de 
Beton Catalan, S.A.

Aprofitem aquest espai per demanar des del Gabinet de
Premsa la col·laboració dels agremiats perquè ens facin arri-
bar fotografies d’instal·lacions, pedreres, exemples de restaura-
ció, etc., per tal d’il·lustrar la pàgina web, els tríptics i els dife-
rents elements comunicatius que elaborem des del Gremi.
La Bústia és l’apartat que aquest butlletí reserva perquè qui
ho desitgi hi pugui adreçar les seves opinions, problemàtiques,
suggeriments, etc., sobre el sector i donar-los a conèixer als
lectors d’aquesta publicació: associats al Gremi d’Àrids de
Catalunya, empreses extractives no associades, proveïdors,
departaments de la Generalitat relacionats amb l’extracció
d’àrids, altres gremis i premsa econòmica.

Poden adreçar les seves fotografies i opinions a:

Gabinet de Premsa del Gremi d’Àrids de Catalunya
c/ Sant Jordi, 37 - 08190 Sant Cugat del Vallès (Barcelona)
Tel. 93 590 86 00 - Fax 93 590 86 25
premsa@gremiarids.com

Gremi d’Àrids de Catalunya.
Rambla Catalunya, 127, 3r 1a - 08008 Barcelona
Tel. 93 415 64 83 - Fax 93 415 66 09
gremiarids@sefes.es
www.gremiarids.com



El passat 25 de gener es va
presentar el programa Medi
Ambient Empresa a l’audi-

tori d’ESADE. L’acte va estar pre-
sidit pel conseller de Medi

Ambient, Felip Puig, i va comptar
amb la presència del gerent del
Centre per a l’Empresa i el Medi
Ambient, Víctor Macià; el direc-
tor d’ESADE, Carlos Losada, i

tres empresaris que van exposar
els beneficis que han obtingut a
partir de l’aplicació de polítiques
de respecte pel medi ambient:
Francesc Alier, director general
d’Alier, S.A.; Miquel Fernández,
gerent d’Elàstic Berger, S.A.; i
Rosend Tost, director general
d’Esteve Química, S.A.
El programa Medi Ambient
Empresa (MAE) intenta oferir a
les empreses les eines per avançar
cap a un desenvolupament que
sigui sostenible en els vessants
social, ambiental i econòmic a
partir d’una nova filosofia. Fins
ara s’ha estat posant l’accent en
el paper que les empreses han de
jugar en la protecció del medi
ambient, i tot i que sempre que-
den coses a millorar, aquest pro-
grama parteix d’un nou enfoca-
ment: Què és el que el medi
ambient pot fer per les empre-
ses?

Amb aquest programa es vol fer
entendre als empresaris que són
un actor fonamental en el res-
pecte del medi ambient i que
aquest respecte és un pas impres-

cindible per aconseguir resultats.
Un cop exposats els tres casos, el
conseller va procedir a la signa-
tura del conveni i va afirmar que
“el medi ambient impulsarà can-
vis estratègics que marcaran una
divisió entre les societats que es
desenvolupen i les que es queden
estancades” i va destacar el paper
del medi ambient com a element
“impulsor i facilitador per pujar
al tren de la competitivitat”.

Actualitat
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El conseller de Medi Ambient de la Generalitat, Felip Puig, va presidir l’acte

Medi Ambient i ESADE creen un
programa per a empreses

Els empresaris són
un factor 

fonamental en el 
respecte pel medi

ambient

El passat 14 de juny de 2000
es va constituir la nova
junta directiva de la Federa-

ció Catalana de la Indústria, el
Comerç i els Serveis de la Cons-
trucció. L’objectiu d’aquesta Fe-
deració és continuar amb la tasca
ja iniciada per l’anterior junta
directiva de defensar tota la pro-
blemàtica comuna de les entitats
federades, evitant així les accions
aïllades i la dispersió d’esforços.
La Federació Catalana de la
Indústria pretén assolir una
representativitat que permeti una
major eficàcia de les seves inter-
vencions. En aquest sentit, diver-
sos membres de la Federació

s’han reunit amb diferents conse-
llers de la Generalitat de Catalu-
nya. La primera de les reunions va
tenir lloc amb el conseller d’In-
dústria,Antoni Subirà, el passat 5
de febrer. Al dia següent, el 6 de
febrer, es van reunir amb el con-
seller de Medi Ambient, Felip
Puig. Finalment, el 20 de febrer, va
tenir lloc una reunió amb el con-
seller de Política Territorial i
Obres Públiques, Pere Macias.
Per part de la Federació assistiren
a les reunions el seu president,
Antonio Aguilera; els vicepresi-
dents, Joan Franquesa i Pasqual
Roca; el tresorer,Alfred Pérez, i el
secretari, Josep M. Valeri. Pròxi-

mament hi ha prevista una nova
reunió amb el recentment nome-
nat conseller d’Economia de la
Generalitat, Francesc Oms.
Per últim, cal assenyalar que el
desig de la Federació és estudiar
i defensar tant la problemàtica

comuna de la construcció com
tot allò que afecta els tres sectors
que componen la Federació; és a
dir, la indústria en general, el
comerç, en la seva àmplia mani-
festació, i els serveis, amb la
importància que representen.

La Federació Catalana de la Indústria manté
reunions amb diversos consellers de la Generalitat

Conseller Pere Macias Conseller Felip Puig Conseller Antoni Subirà



Febrer 2001GREMI D’ÀRIDS
de Catalunya

ACTUALITAT

4

Calendari de fires del sector

Novetats a Construmat
Casa Barcelona: per un habitatge

flexible, innovador i adaptable a les necessitats
d’una societat diversa i canviant

Cinc projectes pensats i dis-
senyats per cinc equips
d’arquitectes de prestigi

mundial i desenvolupats expres-
sament per cinc empreses expo-
sitores per ser presentats a la
pròxima edició de Construmat,
amb el títol genèric de Casa Bar-
celona delimitaran el primer marc
d’actuació d’una sèrie de troba-
des provocades pel Saló Interna-
cional de la Construcció per
avançar en l’adequació de la
construcció a les exigències de
l’arquitectura del canvi.

El treball es desenvoluparà en
cinc àrees que corresponen als
tres plans que defineixen l’espai
de l’habitatge i a la presència dins
d’aquesta del foc i de l’aigua:

1. La finestra perfectible, capaç
d’incorporar progressivament
dobles tancaments, protec-
cions solars i sistemes de cap-
tació i de control climàtic.

2. L’envà desmuntable o mòbil
amb transparència modificable
i protecció acústica.

3. El paviment registrable per a
l’habitatge i les esteses d’ins-
tal·lacions elèctriques. Mate-
rials de paviment i problemes
de neteja. Accesibilitat.

4. La cuina modular, creixent i de
muntatge sec. Incorporació de
rentat i assecament. Perfectibi-
litat.

5. El bany i les instal·lacions de
fontaneria. Disseny d’un siste-
ma de fontaneria vist i fàcil
d’instal·lar i modificar, amb
sanitaris que puguin canviar-se
com electrodomèstics, i reves-
timents dels locals humits.

Bauma

Munich (Alemanya) 
del 2 al 8 d’abril de 2001

Construmat

Barcelona 
del 23 al 28 d’abril de 2001

Smopyc

Saragossa
del 19 al 23 de febrer de 2002

Piedra

Madrid
del 8 a l’11 de maig de 2002

Els consellers de Medi
Ambient, Felip Puig, i de
Política Territorial i Obres

Públiques, Pere Macias, i el presi-
dent de l’empresa pública Gestió
d’Infraestructures, SA (GISA),
Joan-Ignasi Puigdollers, han fir-
mat un conveni per implantar un
sistema de gestió ambiental a
GISA, impulsar la utilització de
materials obtinguts de residus i
potenciar la conscienciació
ambiental dels col·lectius profes-
sionals que incideixen en l’execu-
ció d’obres o instal·lacions.

Els departaments de medi
Ambient i Política Territorial i
Obres Públiques donaran suport
tècnic a GISA en la implantació
del seu sistema de gestió ambien-
tal, així com en el desenvolupa-
ment de la guia base, de les direc-
trius a proveïdors i en aspectes
relatius al foment en la idealitza-
ció de materials reciclats a partir
de residus. També aportaran
documentació relacionada amb
temes ambientals d’interès per a
la realització de les diferents
actuacions.

GISA implantarà un sistema
de gestió ambiental

El Gremi d’Àrids serà
present a Construmat
amb un estand propi

La propera edició de Cons-
trumat, que tindrà lloc del
23 al 28 d’abril de 2001,

ocuparà per primer cop els dos
recintes de la Fira de Barcelona:
Montjuïc i Montjuïc-2; en total,
una superfície neta de més de
125.000 metres quadrats. Hi
participaran els estands de 1.900
entitats (3.800 entre empreses
directes i representades), entre
les quals figura el Gremi d’À-
rids, i s’estima que s’hi presenta-
ran al voltant d’uns 33.000 pro-
ductes. Aquestes xifres avalen la
projecció del certamen més
important que se celebra a
Espanya dins els sectors indus-

trials i el segon d’Europa en la
seva especialitat.
A més del Gremi d’Àrids hi par-
ticipen altres associacions i insti-
tucions com el Departament de
Política Territorial i Obres Públi-
ques de la Generalitat de Cata-
lunya, el Col·legi d’Arquitectes
de Catalunya, el Gremi de Prefa-
bricats i Derivats del Ciment de
Catalunya o l’Institut Gaudí de
la Construcció, entre d’altres.
Construmat pretén ser una pla-
taforma de coneixement de mer-
cats emergents i un eficaç mit-
jancer en els contactes i negocis
entre industrials i demandants
de productes d’aquests mercats.

Construmat tindrà lloc de dilluns 23 a dissabte 28 d’abril
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Aquest passat mes de
febrer s’han incorporat
al Gremi d’Àrids dos

nous associats. Es tracta de les
empreses gironines ÀRIDS
EMPORIUM, S.L. i OBRES PIRI-
NAIQUES, S.L.

ÀRIDS EMPORIUM és
una societat formada

fa només un any pels
senyors Vaills i Melgar,

ambdós amb una llarga
experiència dins el sector dels
àrids. L’empresa compta amb una
pedrera anomenada Mont Per-
dut, situada al terme municipal
de Vilajuïga, a Girona, d’on
extreu pedra granítica de prime-
ra qualitat per al sector de la
construcció.

La seva situació geogràfica per-
met a ÀRIDS EMPORIUM dis-
tribuir el seu producte tant a la
Catalunya Nord com a la Cata-
lunya Sud. Actualment el ritme
de producció de l’empresa es
troba en una fase de creixement
i consolidació.

D’altra banda, OBRES PIRINAI-
QUES és una empresa d’obra
pública creada l’any 1993. No
obstant des de l’agost de 1999

l’empresa també es dedica a la
venda d’àrids al mercat de la
construcció. OBRES PIRINAI-
QUES compta amb una gravera
ubicada al Far d’Empordà, al polí-
gon industrial de Figueres. Això
constitueix un gran avantatge
per al constructor, ja que no ha
de transportar l’àrid a grans
distàncies. Totes aquestes carac-
terístiques la converteixen en
una mena de “botiga d’àrids” on
es pot trobar sorra, gravilles (tri-
turades i rodones), mescles,
sauló, etc.

A més, un altre dels serveis que
ofereix aquesta empresa i que cal
tenir en compte, és el subminis-
trament d’àrids a peu d’obra
amb els seus propis camions, fet

que facilita la feina als petits
constructors del municipi.

Cal destacar que OBRES PIRI-
NAIQUES ja ha aplicat correcta-
ment la tècnica de la restauració
integrada en diverses explota-
cions com és el cas de La Garri-
ga 1, al terme municipal de Vila-
malla que ha estat totalment
integrada en l’entorn natural.
Actualment l’empresa està treba-
llant a La Garriga 2 i ja està pre-
parant altres projectes.

ÀRIDS EMPORIUM i OBRES PIRINAIQUES,
nous associats al Gremi d’Àrids

Imatge d’una gravera d’Obres Pirinaiques, S.L.

Àrids Emporium
extreu pedra granítica
de primera qualitat
per al sector de la

construcció

El Gremi d’Àrids, en el seu
interès per la preservació
de l’entorn i el respecte pel

medi ambient a través de la res-
tauració de totes les seves explo-
tacions, es va posar en contacte
el passat 23 de febrer amb l’asso-
ciació ecologista Depana.
El secretari-gerent del Gremi,
Jordi Cherta, va mantenir una

reunió amb un
representant de
l’associació eco-
logista catalana,
Lluís Toldrà,
advocat. Cal
tenir en compte
que aquesta asso-
ciació actua a nivell
autonòmic i es una

de les més impor-
tants de Catalu-
nya.
Durant la reu-
nió, que va
transcòrrer en
un clima de cor-

dialitat, Jordi
Cherta i Lluís

Toldrà van intercan-

viar els seus respectius punts de
vista sobre el tema de les extrac-
cions d’àrids i d’altres qüestions
relacionades amb el nostre sec-
tor. Va quedar obert, doncs, un
nou canal de comunicació de
cara al futur entre el Gremi i l’as-
sociació ecologista, a la qual, a
partir d’ara, se li enviarà l’edició
mensual del Butlletí del Gremi.

Reunió entre el Gremi d’Àrids i l’associació
ecologista Depana

Planta extractiva d’Àrids Emporium, S.L.

Obres Pirinaiques
subministra àrids a
peu d’obra als petits

constructors del
municipi
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ÀRIDS FERRER, S.L., 40 anys de servei
a la comarca del Bages

ÀRIDS FERRER, S.L. va ser
fundada als anys 60 amb
l’objectiu de subministrar

àrids a Manresa i la seva comar-
ca. Amb el pas del temps, i des-
prés de diferents ampliacions,
compta amb una planta de trac-
tament d’àrids situada a Sant Joan
de Vilatorrada que pot produir
per sobre de les 500.000 tones
l’any.
ÀRIDS FERRER, S.L. participa així
mateix en diferents societats,
dedicades bàsicament al mateix
ram. Aquestes empreses són:
FORMIGONS I ÀRIDS, S.A., que

es dedica principalment a la fabri-
cació de formigó a les comarques
de Lleida, al Moianès, al Ber-
guedà, el Bages, l’Anoia i el Baix
Llobregat Nord, així com a l’ex-
plotació d’una pedrera al Bages i
una planta d’ensacatge de morter
i formigó sec; ÀRIDS SANT
ERMENGOL, que disposa d’una
gravera a Abrera; i ÀRIDS DEL
SOLSONÈS, que disposa d’una
gravera al Solsonès.
L’empresa compta amb una plan-
tilla de dotze col·laboradors i una
flota de camions autònoms que
oscil·la entre vint i vint-i-cinc

vehicles.
Els materials fabricats per ÀRIDS
FERRER van destinats des de a
petits constructors fins a la gran
empresa constructora, així com a

les plantes de formigó del grup i
a d’altres empreses formigoneres
com Pioneer, Hormiconsa, etc.
Cal destacar que la qualitat dels
productes d’ÀRIDS FERRER es
troba consolidada pels anàlisis
complets, que habitualment són
efectuats per empreses homolo-
gades i que avalen el camí iniciat
fa anys per l’empresa en el seu
afany per oferir una molt bona
qualitat i un millor servei als seus
clients.
ÀRIDS FERRER duu a terme la
restauració de totes les seves
explotacions de manera que que-
din integrades a l’entorn i al medi
natural igual o millor que abans
de començar l’explotació. Cal
destacar que totes les restaura-

cions efectuades vénen contras-
tades i aprovades pel Departa-
ment de Medi Ambient de la
Generalitat de Catalunya.
Les explotacions d’ÀRIDS
FERRER no admeten runes. Per
aquest motiu l’empresa també
participa, en els tres abocadors
de runes de la comarca del Bages,
en els quals s’ha iniciat el reci-
clatge de la runa neta de la cons-
trucció. Degut a aquest motiu,
ÀRIDS FERRER ja ofereix aquest
producte reciclat com un més de
la seva gamma, el qual s’utilitza
principalment per a sub-bases,
drenatges, esplanades millorades,
etc. D’aquesta manera es participa
en la neteja i millora del medi de
les nostres comarques i la rendi-
bilitat dels diferents abocadors.

Per últim, en nom d’ÀRIDS
FERRER voldríem aprofitar l’o-
portunitat que ens ofereix el nos-
tre butlletí per expressar la nos-
tra creixent preocupació i inquie-
tud provocada per les dificultats
que, cada cop més, ens trobem
amb les administracions a l’hora
de tirar endavant la tasca que
vàrem emprendre il·lusionats, fa
anys, per donar un servei neces-
sari a la nostra societat, la qual
cosa ens planteja un creixent
dubte a l’hora de realitzar les
nostres inversions i un fosc inter-
rogant per la bona continuïtat de
les nostres empreses.

La planta de tractament d’àrids es troba ubicada a Sant Joan de Vilatorrada

C/ Fàbrica Nova, s/n
08262 CALLÚS

(Barcelona)
Tel.: 93-836 10 50
Fax: 93-836 10 73

ÀRIDS FERRER 
compta amb una

planta d’àrids que pot
produir més de

500.000 tones l’any

Imatge de la restauració duta a terme a l’explotació de Can Font, a Castellgalí
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Entrevista

- En primer lloc, podria explicar-
nos breument els objectius de la
seva direcció general i les seves
principals línies de treball?
- La Direcció General de Qualitat
Ambiental s’estructura en dos
grans blocs. El primer el constitueix
un aspecte transversal: quina és la
intervenció de les activitats que
poden afectar el medi ambient,
principalment mitjançant la Llei
3/98 d’intervenció integral de l’ad-
ministració ambiental. Es tracta de
garantir que el funcionament de les
activitats no alteri ni perjudiqui el
medi ambient.
Hi ha un gran segon àmbit d’actua-
ció dins de la direcció general rela-
cionat amb el vector aire on es vet-
lla per tal que les emissions i l’estat
d’immissió del nostre país complei-
xin uns requisits de qualitat que
permetin  la ciutadania "respirar
tranquil·la", alhora que preserven la
qualitat de l’aire a Catalunya.

- Actualment s’està implantant la
nova llei d’IIAA. Podria fer una
valoració sobre com s’està duent a
terme aquesta implementació? 
- Aquesta pot semblar, inicialment,
una llei complexa perquè comporta
un canvi de cultura i un canvi de
model en relació al fins ara existent
d’activitats classificades. La nova llei
de la IIAA comporta un canvi glo-
bal a l’hora de la intervenció admi-
nistrativa de les activitats. I aquest
canvi afecta a tots els operadors
que tenen, en algun moment, una
intervenció en el procés.
És lògic que hi hagi un període d’a-
daptació i des del seu inici, tots els
agents implicats, però sobretot el
Departament de Medi Ambient,
han posat de relleu el seu esforç per
atendre i adaptar-se a les noves pres-
cripcions de la llei.

Les  xerrades de divulgació, la for-
mació, l’edició de material, les con-
sultes, els cursos, les jornades, etc.,
organitzades per l’administració
autonòmica, la comarcal i la local, i
la participació dels col·legis profes-
sionals i les entitats municipalistes,
són una garantia de la correcta
implementació d’aquesta llei.

- Com a director general de Qua-
litat Ambiental s’ha reunit diverses
vegades amb representants del
Gremi d’Àrids. Com valora els
resultats d’aquestes trobades?
- Crec que una de les responsabili-
tats de totes les persones que
estem en un servei públic és la de
veure i copsar quin és l’estat i qui-
nes són les condicions dels col·lec-
tius que tenen o poden tenir inci-
dència en el seu àmbit d’actuació.
En aquest sentit, certament, les dife-
rents reunions que he mantingut
amb els representants del Gremi

d’Àrids han estat molt interessants
i molt profitoses. Bàsicament perquè
m’han permès conèixer quin és l’es-
tat d’aquest sector, les seves preo-
cupacions i quin és el seu punt de
vista en relació a la seva professió.

- Des del Gremi d’Àrids som cons-
cients de la tasca que s’està realit-
zant des de la Direcció General pel
que fa al nou model d’avaluació
ambiental. Quins són els objectius
d’aquest nou model i quina és la
situació i la valoració que fa del

document?
- Quan s’inicia un projecte com el
de la llei d’intervenció integral cal
tenir molt en compte tots aquells
aspectes que poden afectar, entre
d’altres, el ciutadà i l’empresari. I
crec també sincerament que des de
l’administració pública hem de
posar a la seva disposició tots
aquells mitjans que puguin ser útils
per facilitar-los la seva tasca. El
model d’avaluació té com a princi-
pals objectius, els següents:

• Servir de document per a la lega-
lització d’aquelles activitats que ja
estan en funcionament i no estan
total o parcialment legalitzades.
• És el document pont per fer la
transferència del model d’activitats
classificades al nou model d’inter-
venció integral de l’administració
ambiental per aquelles activitats que
estiguin totalment legalitzades.
• Per avaluar la implantació de siste-
mes d’ecogestió i ecoauditoria
(EMAS).
• Per revisar l’autorització o llicència
ambiental.

- Com valora la participació d’ins-
titucions alienes a l’administració
en la redacció final d’aquest model
d’avaluació ambiental?
- Crec que aquesta participació
d’institucions alienes és fonamental
i necessària. Ens ajuda a conèixer
quines són les particularitats del
sector i això fa que el document
sigui més útil, i alhora ens ajuda al
fet que sigui prou conegut pel
propi sector i, per tant, sigui més
utilitzat; i crec que això és bo i posi-
tiu. Tinc el convenciment que les
coses construïdes amb consens són
molt més profitoses per a tots:
administració, sector i medi am-
bient, i aquest és l’objectiu que hem

de procurar, almenys, des de l’admi-
nistració pública.

- Recentment han publicat una
nova versió de la Guia Pràctica de
Gestió Mediambiental, ¿quina és la
seva importància i l’objectiu d’a-
questa guia?
- La implantació de sistemes volun-
taris de gestió en les organitzacions
empresarials és una opció voluntària
que respon a la sensibilitat i
consciència ambiental de l’empresa-
ri. L’únic objectiu de l’administració
és el de posar al seu abast un nou
instrument per tal d’ajudar-lo a la
pròpia millora empresarial (estalvi
de recursos, correcta gestió de resi-
dus, compliment de la legislació,
etc.) i al respecte a l’entorn.

- Per últim, podria donar-nos la
seva opinió sobre el nou pla de
comunicació iniciat pel Gremi d’À-
rids de Catalunya?
- Si no s’explica el que es fa, no es
coneix, i si no es coneix representa,
de manera genèrica, que no existeix,
i per tant, que no es fa res. Tots

estem obligats a donar a conèixer
les accions que fem per donar
informació i per tal que la gent
valori i opini sobre la qüestió.
En el cas dels àrids intervé un fac-
tor fonamental, que és el tema del
paisatge. Si s’expliquen les accions
que es fan i la política ambiental del
Gremi s’ajuda a superar, potser, una
imatge que ha pogut estar perjudi-
cada pel desconeixement i per la
poca informació que, en moltes
ocasions des del propi sector, no
s’han donat.
Per tant, la valoro molt positiva-
ment i encoratjo el Gremi perquè
intensifiqui la seva acció per posar
més a l’abast de la població les
accions positives que s’estan fent,
tant individual com col·lectivament
des d’un punt de vista de respecte
al medi i al paisatge, que es cosa de
tots.

“Les coses construïdes amb consens
són molt més profitoses per a tots”

Josep Maria Pelegrí és el director general de Qualitat
Ambiental, departament amb el qual darrerament hi ha
hagut una estreta col·laboració arran de l’aprovació del
model d’avaluació ambiental que afecta directament el
nostre sector.
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“Les reunions que he
mantingut amb el
Gremi d’Àrids han
estat interessants i
molt profitoses”

“Quan s’inicia un
projecte cal tenir en
compte els aspectes
que poden afectar el
ciutadà i l’empresari”


